
Protokół Wspólnego 

Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach 

z dnia 22 czerwca 2020 r.  

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało  

od godz.1600 do godz. 1800.  

W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych. 

Nieobecna Radna Agnieszka Zawadzka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin otworzył posiedzenie Komisji i przekazał 

prowadzenie obrad Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Panu Krzysztofowi Ptakowi, który 

stwierdził ich prawomocność i przywitał przybyłych na posiedzenie. Następnie przedstawił 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Komisji Wspólnej i przekazanie przewodnictwa Komisji Panu Krzysztofowi 

Ptakowi. 

 

2. Przedstawienie Porządku obrad Komisji. 

 

3. Sprawozdanie z działalności ZGKiM za rok poprzedni. 

 

Poruszane tematy: informacja finansowo-gospodarcza w zakresie wykonywania zadań, 

gospodarka mieszkaniowa [wspólnoty i lokale czynszowe, gospodarka wodno-ściekowa 

(woda i ścieki), gospodarka odpadami (PSZOK i utrzymanie porządku na terenie gminy). 

 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Tułowic. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Tułowice za 2019 r. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Tułowic. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2020 r. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Tułowice. 

 

10. Inne sprawy. 

 

- Plan Pracy Rady 2020: Informacje o rekultywacji wyrobiska, 

- Plan Pracy Rady 2020: Informacje o wypoczynku wakacyjnym dla dzieci i młodzieży na 

lato 2020, 

- Plan Pracy Rady 2020: Informacja o Dożynkach 2020, 

- Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

 

11. Wolne wnioski, różne dyskusje. 

 

12. Zakończenie obrad. 



Przewodniczący obradom zapytał czy są wnioski o zmianę porządku . 

 

Brak wniosków. 

 

Ad. 3. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ptak poprosił Dyrektora Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej  Jacka Sulikowskiego o przedstawienie sprawozdania. 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Dyrektor rozpoczął od przedstawienia inwestycji 

wykonanych w minionym roku, poinformował, że zatrudnionych jest 29 osób, informując 

jednocześnie o braku zaległości w płatnościach długoterminowych, wskazując na ogromne 

zwiększenie kosztów zakupu energii elektrycznej w porównaniu do roku poprzedniego. 

Wskazał na spadek ilości sprzedaży wody w stosunku do roku poprzedniego, przy równoczesnym 

wzroście ilości odbioru ścieków. 

Poinformował o konieczności bieżącego przeprowadzania remontów, co generuje coraz większe 

koszty, przy braku zmiany – podwyżki opłat za wodę i ścieki, dodając, iż konieczna jest pilna 

naprawa przepompowni w Szydłowie, która ulega notorycznym awariom, a ich usuwanie wzmaga 

przeznaczania znacznych kosztów. Wzrost kosztów spowodowany jest między innymi wzrostem 

cen zakupu usług, podał przykład 2-krotnego wzrostu kosztów płukania WUKO przez firmę Biker. 

Wskazał, iż monitoring bardzo pomaga w uniknięciu kosztownego czyszczenia przepompowni, 

dzięki wcześniejszej informacji o jej zatrzymaniu, umożliwia wcześniejszą interwencję  

co zapobiega większej awarii. 

Została również przedstawiona obecna sytuacja lokalowa w Gminie, ze wskazaniem na ogromny 

wzrost kosztów utrzymania lokali, przy zbyt niskich stawkach czynszu oraz opłatach  

za ogrzewanie. 

 

Radny Krzysztof ptak zapytał o koszt budowy wiaty śmietnikowej, na co uzyskał odpowiedź,  

że wiata lekka i ażurowa to 4-5 tyś. zł., a większa „osiedlowa” około 10 tysięcy złotych. 

Roman Kopij jako Członek Komisji Lokalowej powiedział o wynikach wizji lokalnej, dokonanej 

przez Komisję i bardzo złym stanie niektórych mieszkań z różnych względów i konieczność 

doprowadzenia ich do lepszego stanu. Wskazał na brak mieszkań i poprosił o przygotowanie 

projektu uchwały dotyczącej wyłączenia ze sprzedaży niektórych mieszkań. 

 

Radny Krzysztof Ptak poprosił o poparcie przez Radnych wniosku o przygotowanie uchwały. 

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski potwierdził, iż taki projekt zostanie przygotowany na sesję. 

 

Burmistrz potwierdził problem z odzyskaniem lokalu mieszkalnego na stacji PKP. 

 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej wskazał na konieczność 

niezwłocznego podjęcia uchwały zatwierdzającej Regulamin dostarczania wody mieszkańcom, 

wymuszoną zmianą ustawy oraz podjęcia działań mających na celu ograniczenia ilości wód 

opadowych dostarczanych do oczyszczalni ścieków. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o planowanych 40 tysiącach złotych 

dofinansowania do remontu Stacji Uzdatniania Wody. 

 

 

 



 

Ad. 4. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ptak odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Tułowic. 

 

Ad. 5. 

 

Skarbnik Gminy Bożena Gąska powiedziała o przekazaniu Radzie koniecznych sprawozdań,  

po których przeanalizowaniu Komisja Rewizyjna wydała opinię. 

Brak chętnych do zabrania głosu. 

 

Ad. 6. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ptak powiedział, że uchwała i opinia będą 

odczytane na sesji. 

Brak pytań. 

 

Ad. 7.  

 

Skarbnik Bożena Gąska poinformowała o zmianach w budżecie Gminy na 2020 rok, wskazując 

na przeznaczenie 40 tysięcy złotych na remont SUW, o zwiększeniu i zmniejszeniu budżetu  

o 322,00 zł. w związku z uzgodnieniem dotacji Wojewody. Poinformowała, że dopiero w maju 

wpłynęły pierwsze kwoty z Urzędu Wojewódzkiego. 

Wspomniała o przeniesieniu środków w wysokości 10 tys. zł. na remont płotu, remont elewacji 

Tułowickiego Ośrodka Kultury, 6500,00 zł. na remonty dróg oraz 3500,00 na oznaczenia  

– numeracja w Goszczowicach. 

Powiedziała o przekazaniu przez Ośrodek Pomocy Społecznej środków pozostałych z usług 

opiekuńczych, dodatków mieszkaniowych i innych, które zostaną przekazane na dofinansowanie 

inwestycji ZGKiM obejmujące pomiary głębokości – ilości wody w studniach głębinowych. 

 

Skarbnik szczegółowo omówiła inne zmiany w budżecie gminy na rok bieżący. 

 

Ad. 8. 

 

Skarbnik Bożena Gąska powiedział, że każda zmiana w budżecie zmienia wieloletnią prognozę 

finansową i jest konieczność podjęcia takiej uchwały. 

 

Ad. 9.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ptak odczytał projekt uchwały w sprawie 

odwołania Skarbnika Gminy Tułowice. 

 

Ad. 10.  

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski powiedział o obecnym zalaniu wyrobiska przez wody opadowe. 

Przewodniczący Rady Frèdèric Coppin poinformował o przesłaniu do Urzędu Skarbowego  

w Opolu oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Tułowic. 

 

 



Ad. 11. 

 

Burmistrz poinformował o wystosowanym do Sołtysów zaproszeniu do kontaktów telefonicznych. 

Przedstawił pytania Pani Beaty Nadybskiej, Sołtys Tułowic Małych dotyczących między innymi 

ścieżki przy stawie oraz koszenia traw przy ścieżce pieszo-rowerowej i udzielił na nie odpowiedzi. 

W sprawie wykoszenia traw wzdłuż drogi do Skarbiszowic zostało wystosowane pismo  

do Zarządu Dróg jako jej właściciela. Sprawę palenia ognisk przy stawie sprawę przekazano 

Prezesowi Koła Wędkarskiego. Trwa montaż wnioskowanych oznaczeń drogowych oraz  

w najbliższym czasie będzie wykonane czyszczenie kotew przy śmietnikach. 

Burmistrz potwierdził, że ZGKiM zlecono uzupełnienie frezowiny w miejscu zastoin wody, 

jedyną możliwością ograniczenia prędkości we wsi byłaby budowa wysepki lub postawienie 

sygnalizatora elektronicznego z odczytem prędkości. 

 

Skarbnik Gminy Bożena Gąska przeanalizowała realizację dochodów i wydatków na koniec 

miesiąca maja br. informując, że powinny być wartości 40 % i podała wskaźniki: 

- wynajem świetlic – bardzo niski z powodu COVID, 

- sprzedaż mieszkań – 12%, 

- wpływy z podatku od nieruchomości osób prawnych – 59 %, 

- wpływy z podatku od nieruchomości osób fizycznych – 38 %, 

- opłata targowa -  bardzo mała z powodu zakazu handlu, 

- niepokojąca sprawa refundacji za remont Tułowickiego Ośrodka Kultury. 

Omówiła również stan finansów Gminy. 

 

Radny Krzysztof Mróz zapytał, kiedy będą koszone pobocza dróg w Szydłowie oraz poprosił  

o zainteresowanie się podmytą skarpą. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski obiecał, że telefonicznie  poinformuje Radnego o terminie 

koszenia traw. 

Powiedział również o etapowym koszeniu traw w poszczególnych sołectwach. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Krzysztof Chodorowski zapytał  

do kogo należą rowy przy drodze powiatowej, na co uzyskał odpowiedź, iż rowy są przynależną 

częścią drogi i należą do zarządcy. 

 

Radna Anna Sokulska zapytała czy będzie wdrożone zarzadzanie kryzysowe z powodu 

podwyższenia się stanu Ścinawy. 

 

Burmistrz przedstawił czynności wykonywane w związku ze zwiększonymi opadami. 

 

Ad.12. 

 

W związku z wyczerpaniem tematów prowadzący obrady, Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Krzysztof Ptak zamknął posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach . 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Krzysztof Ptak 


